
Protokół Nr XIV/08 
z XIV sesji Rady Gminy Lipno 

odbytej w dniu 04 kwietnia 2008 roku 
 

 
 

 
Dnia 04 kwietnia 2008  roku o godz. 10-tej w Urzędzie Gminy Lipno odbyła 
się XIV sesja Rady Gminy Lipno. 
 
Obecni na sesji według załączonej listy obecności. 
Ponadto w sesji udział wzięli: 
Wójt Gminy Lipno – Pan Wiesław Ośmiałowski, Zastępca Wójta Gminy Lipno 
– Pan Andrzej Szychulski, Skarbnik Gminy – Pani Adela Wiśniewska, Radca 
Prawny – Pan Józef Jesionowski, Kierownik SAPO – Pan Kazimierz Mątowski. 
 
 

Ad. pkt 1 a 
 

Otwarcia obrad XIV sesji Rady Gminy Lipno dokonał Przewodniczący Rady 
Gminy Lipno – Pan Bohdan Nowak, który na wstępie powitał wszystkich 
obecnych, jednocześnie stwierdzając, że na stan 15 Radnych, w sesji udział 
bierze 13 Radnych, a zatem Rada jest władna do podejmowania prawomocnych 
uchwał i rozstrzygnięć. 
 

Ad. pkt 1 b 
 

Przewodniczący Rady Gminy przedstawił proponowany porządek obrad. 
 
Przewodniczący Rady zwrócił się z zapytaniem czy są jakieś uwagi, bądź 
propozycje zmian do przedstawionego  porządku obrad. 
Propozycji zmian nie było. 
 
Przewodniczący Rady Gminy – poddał pod głosowanie proponowany 
porządek obrad . 
 
 
Radni Rady Gminy Lipno w głosowaniu jawnym poprzez podniesienie ręki 
jednogłośnie przyjęli proponowany porządek obrad. 
 
 
 
 

 



Ad. pkt 1 c 
 

Protokół z poprzedniej sesji był wyłożony do wglądu na stanowisku ds. Rady- 
zapoznanie się z jego treścią było udostępnione, wobec czego został 
jednogłośnie przyjęty bez czytania. 
 
 

Ad. pkt 1 d 
 

Wójt Gminy Pan Wiesław Ośmiałowski – przedstawił sprawozdanie z 
działalności od czasu poprzedniej sesji – informacja w załączeniu. 
 
 
Przewodniczący Rady Gminy Lipno-  zwrócił się z zapytaniem czy są pytania 
do Pana Wójta. 
Pytań nie było. 
 
 

Ad. pkt 2 a 
 

Przewodniczący Rady Gminy zasygnalizował, że przystępuje do punktu – 
podjęcie uchwały w sprawie regulaminu wynagradzania nauczycieli oraz trybu i 
zasad przyznawania dodatku mieszkaniowego nauczycieli w szkołach 
prowadzonych przez Gminę Lipno. 
 
Kierownik SAPO Pan Kazimierz Mątowski poinformował, że jak co roku 
Gmina ma obowiązek uchwalenia nowego regulaminu wynagradzania dla 
nauczycieli. Jest to ustawowy obowiązek wynikający z art. 30 Karty 
nauczyciela. 
Jest to podyktowane tym, aby Gmina we własnym zakresie mogła kształtować w 
części co najmniej wynagrodzenia nauczycieli. 
Regulamin, który został przedłożony niewiele różni się od poprzedniego 
regulaminu; są tylko dwie zmiany: 
- wychowawstwo zostało podwyższone o 20 zł 
- opiekun stażu otrzymałby o 10 zł więcej. 
Największy wpływ na wynagrodzenia nauczycieli ma Rozporządzenie Ministra 
Edukacji Narodowej w sprawie najniższych płac zasadniczych i to Minister 
określił wysokość płac zasadniczych. 
W tym roku podwyższenie płac kształtuje się w granicach 250 zł na etat. 
Otrzymaliśmy zwiększenie subwencji oświatowej o ok. 290.000 zł. 
Regulamin ten został uzgodniony, bo taki jest wymóg prawny, ze związkami 
zawodowymi działającymi na terenie naszej Gminy. W chwili obecnej mamy 3 
związki zawodowe nauczycieli.  

 



Przewodniczący Rady Gminy zwrócił się z zapytaniem, czy są jakieś pytania 
w tym temacie. 
Pytań nie było. 
Przewodniczący Rady Gminy przedstawił projekt uchwały Nr XIV/71/08 w 
sprawie regulaminu wynagradzania nauczycieli oraz trybu i zasad przyznawania 
dodatku mieszkaniowego nauczycieli w szkołach prowadzonych przez Gminę 
Lipno i poddał go pod głosowanie. 
 
Radni Rady Gminy Lipno w głosowaniu jawnym poprzez podniesienie ręki 
jednogłośnie przyjęli projekt w/w uchwały. 
 
 
 

Ad. pkt 2 b 
 

Przewodniczący Rady Gminy zasygnalizował, że przystępuje do punktu – 
podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Lipno na 2008 rok. 
 
Skarbnik Gminy Pani Adela Wiśniewska nadmieniła, że zmiany budżetu 
wynikają ze zwiększenia subwencji oświatowej o kwotę 298.036 zł. 
Kwota ta podzielona została na: 
- stypendia, które zostały przyznane w wyniku odwołań ( to są środki 
pożyczone) 1.100 zł 
- projekty budowlane dla szkól w Jastrzębiu i Maliszewie – 18.000 zł 
Wynikła również potrzeba zakupu autobusu i proponuje się pożyczyć kwotę 
135.000 na ten cel. 
Pozostała kwota 161.936 zł na szkoły podstawowe – płace i pochodne. 
 
Budżet zmienia się po stronie dochodów i wydatków o tą samą kwotę, tj. o 
298.036 zł. 
 
Radny Kalinowski Marek zwrócił się z zapytaniem , na budowę jakiego 
boiska, w jakiej miejscowości, zaplanowana jest kwota 99.000 zł 
 
Skarbnik Gminy wyjaśniła, że taka kwota została zaplanowana w chwili 
projektowania budżetu. Za tą kwotę nie wybuduje się boiska, ale jeżeli uda się 
pozyskać jakieś środki z zewnątrz na ten cel, to będzie to kwota własna na 
dołożenie. 
 
Przewodniczący Rady Gminy zwrócił się z zapytaniem czy to będzie w 
Radomicach, czy w innej miejscowości. 
 

 



Wójt Gminy wyjaśnił, że taka kwota została zaplanowana w budżecie na 
budowę boiska, jeżeli uda się pozyskać dodatkowe środki, to 
najprawdopodobniej byłoby to boisko w Radomicach. 
 
Radny Kalinowski Marek przypomniał, że był zamysł na budowę świetlicy w 
Kłokocku, ale nic się nie dzieje w tym temacie. 
 
 
Przewodniczący Rady Gminy zwrócił się z zapytaniem, czy są jakieś pytania 
w tym temacie. 
Pytań nie było. 
Przewodniczący Rady Gminy przedstawił projekt uchwały Nr XIV/21/08 w 
sprawie zmian budżetu Gminy Lipno na 2008 rok i poddał go pod głosowanie. 
 
Radni Rady Gminy Lipno w głosowaniu jawnym poprzez podniesienie ręki 
jednogłośnie przyjęli projekt w/w uchwały. 
 
 
 

Ad. pkt 3,4,5 
 

Przewodniczący Rady Gminy nadmienił, że przechodzi do kolejnych punktów 
i proponuje połączyć punkty 3,4,5. 
 
Radna Grażyna Charyton zwraca się z prośbą o założenie 2-3 lamp w centrum 
wsi Popowo. 
 
 
Radny Chojnicki Ryszard  zwrócił się z zapytaniem do Komisji Rolnej, w jaki 
sposób planuje dokonać podziału żużla i kamienia, który został zakupiony. 
 
Radny Kalinowski Marek przypomina o potrzebie założenia oświetlenia 
ulicznego w Kłokocku. 
 
Radny Lorenc Janusz poruszył temat Spółdzielni Kółek Wiejskich w 
Radomicach, sprawa ta była kilkakrotnie już omawiana. Do SKW w 
Radomicach należy 9 wiosek. 
Radny proponuje, aby zmobilizować Radę Spółdzielni, żeby podjęła decyzję o 
takim czy innym losie tej Spółdzielni – Radny uważa, że można to sprzedać, a 
pieniądze uzyskane przeznaczyć na budowę boiska w Radomicach. 
Drugą sprawę jaką poruszył, to sprawa wjazdu na teren szkoły w Radomicach, 
jest tam trudne rozwiązanie, ale trzeba by pomyśleć nad udoskonaleniem tego. 

 



Nadmienił również, że wcześniej była mowa o sygnalizacji świetlnej, wiemy, że 
w tej sprawie było wystosowane pismo do Zarządu Dróg Krajowych w 
Bydgoszczy, do chwili obecnej nie ma żadnej odpowiedzi. Radny prosi, aby 
ponowić tą prośbę. 
 
Radny Kowalski Jan popiera stanowisko Radnego Janusza Lorenca, aby 
uporządkować sprawę SKW w Radomicach – sprzedać tą nieruchomość i środki 
przeznaczyć na budowę boiska w Radomicach. 
Jednak Radny uważa, że trzeba zorganizować zebranie, aby wszyscy 
członkowie wypowiedzieli się w tej sprawie. 
Radny dziękuje za założenie oświetlenia w Krzyżówkach i prosi o chociaż jedną 
lampę przy Kaplicy. 
Radny zasygnalizował, że na drodze powiatowej z Radomic do Kłokocka jest 
taki niebezpieczny załam, zwraca się z prośbą o interwencję w prawie usunięcia 
tego. 
 
Radny Górnicki Józef  uważa, że dobrze byłoby , aby rozwiązać problem ze 
spółdzielniami kółek wiejskich na terenie Gminy, ale należałoby to zrobić 
porządnie, a nie tak jak w Jastrzębiu – nieruchomość sprzedana, nie ma 
pieniędzy, nie ma odpowiedzialnych i nie wiadomo co dalej. 
Radny nadmienił, że odbyło się spotkanie z mieszkańcami ul. Sierpeckiej w 
sprawie wodociągu; radny uważa, że teraz jest dobry moment na uregulowanie 
również tej drogi, można wyegzekwować od mieszkańców. 
 
 

Ad. pkt 6 
 

Wobec wyczerpania tematu na tym obrady zakończono.( godz. 1120) 
Przewodniczący Rady Gminy podziękował obecnym za udział w sesji. 
 
 
Protokolant 
Żaneta Wołkowicz  

 


